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Steunpunt Wonen en Vlaams Armoedesteunpunt  -  Toekomstige werking

Met een advies over de toekomstige organisatie van het beleidsrelevant wetenschappelijk 
onderzoek dat de Sociaal-Economische Raad van Vlaanderen (SERV) op eigen initiatief 
opstelde, wil de raad proactief een bijdrage leveren aan de aangekondigde conceptnota 
en het debat hierover. Het advies geeft enkele bekommernissen mee die ingegeven zijn 
door de huidige onzekerheid over de toekomst van de steunpunten. Het is volgens de 
SERV aangewezen om hierover zo snel mogelijk duidelijkheid te scheppen en de nodige 
overgangsregelingen te treffen in de transitie naar een eventueel nieuw beleidskader.

Vandaag is het nog onduidelijk of en in welke mate de huidige rol en subsidiëring van de 
steunpunten na 1 januari 2016 behouden zullen blijven. Dit creëert heel wat onzekerheid 
binnen de steunpunten. 

Deze onzekerheid weegt op de steunpunten, zoals ook het Steunpunt Wonen heeft 
aangegeven bij de voorstelling van het Groot Woononderzoek in de commissie Wonen. 
Ook bij het Vlaams Armoedesteunpunt is er ongerustheid over de toekomst. Zeker na het 
verschijnen van een artikel in De Standaard van 8 mei 2015. 

In de commissie Wonen is al duidelijk geworden wat de waarde is van het Steunpunt 
Wonen. Enkel al het Groot Woononderzoek was een schat van informatie voor deze 
commissie. De toekomst van degelijk wetenschappelijk onderzoek is onontbeerlijk voor 
degelijk beleidsvoorbereidend en -controlerend werk. Ook de minister erkent in haar 
beleidsnota Wonen het belang van het onderzoek van het Steunpunt Wonen voor 
doorvertaling naar haar beleid. 

Ook het Vlaams Armoedesteunpunt heeft zijn relevantie bewezen. Het onderzoek van het 
steunpunt geeft een goede weergave van waar de armoede in Vlaanderen precies leeft 
en op welke manier. Een goed beleid kan dankbaar gebruikmaken van dit onderzoek om 
een effectief en efficiënt armoede te bestrijden.  

1. Wat is de beleidsvisie van de minister op de toekomst van het Steunpunt Wonen en 
het Vlaams Armoedesteunpunt? Ziet zij nog een toekomst voor het Steunpunt 
Wonen en voor het Vlaams Armoedesteunpunt? En in welke vorm zou dit dan zijn?

2. Ziet de minister de onderzoeken die het Steunpunt Wonen en het Vlaams 
Armoedesteunpunt momenteel voert ook uitgevoerd worden door andere partners 
dan het Steunpunt Wonen en Vlaams Armoedesteunpunt? Aan welke partners denkt 
zij dan? 



3. Zal de minister de voortzetting van het Steunpunt Wonen en het Vlaams 
Armoedesteunpunt bepleiten bij haar collega’s-ministers indien er gefocust wordt op 
enkel het behoud van thema’s en taken die prioritair en essentieel zijn wegens de 
budgettaire krapte?
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1. Het Steunpunt Wonen levert zeer waardevol wetenschappelijk onderzoekswerk, met 
het oog op de opvolging, de ondersteuning en de evaluatie van het woonbeleid. Ik 
denk in de eerste plaats aan het omvangrijke Grote Woononderzoek 2013, een 
belangrijke bron van kennis en inzicht in de actuele woonsituatie in Vlaanderen. Het 
is van belang dat een grootschalig onderzoek naar de woonsituatie in Vlaanderen 
periodiek hernomen kan worden als bron van recente en relevante 
wetenschappelijke gegevens om de ontwikkelingen te kunnen blijven opvolgen. 
Daarnaast heeft het Steunpunt Wonen tal van andere beleidsrelevante onderzoeken 
uitgevoerd, die zowel de onderbouwde beleidsevaluatie als de –voorbereiding ten 
goede komen. 

De huidige opdracht en subsidiëring van het Vlaams Armoedesteunpunt loopt 
eveneens tot 31 december 2015. In de tweede helft van dit jaar wil ik bekijken 
welk materiaal het Vlaams Steunpunt nog aanlevert en wat er vervolgens nog 
ontbreekt om het Vlaams armoedebeleid verder te ondersteunen. 

Gelet op het wegvallen de middelen vanuit wetenschapsbeleid dringt een 
koerswijziging zich op. Over de toekomst van het wetenschappelijk onderzoek met 
betrekking tot wonen en armoede, na het aflopen van het huidige Steunpunt eind 
dit jaar, worden momenteel door mijn administraties verschillende voorstellen 
uitgewerkt. Het is evenwel nog te vroeg om hierop in te gaan.

2-3. Het lijkt me niet relevant om uitspraken te doen over wie het onderzoek al dan niet 
kan uitvoeren. Indien er een nieuwe oproep zou worden gelanceerd, is het aan de 
verschillende onderzoeksgroepen om te bepalen of ze hiervoor willen intekenen en 
in welk samenwerkingsverband. Er zijn in Vlaanderen verschillende 
onderzoeksgroepen die, vanuit uiteenlopende invalshoeken, heel wat expertise 
hebben opgebouwd over de diverse aspecten met betrekking tot wonen. Ik ben 
alleszins zeer tevreden over de huidige onderzoeksgroepen die deel uitmaken van 
het Steunpunt Wonen.

Ook voor het steunpunt armoedebestrijding zal ik bekijken of hiervoor een 
steunpuntformule nodig is, dan wel of ad hoc wetenschappelijk onderzoek 
doelmatiger is. Ik wil nog niet op die resultaten vooruit lopen. De keuze van de 
toekomstige partner(s) hiervoor, is onderworpen aan de 
overheidsopdrachtenregelgeving.


